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MEDIA ADVISORY 

SCHOOL BOARD GENERAL ELECTIONS UNDERWAY  
CANDIDATE NOMINATION PERIOD OPEN - MONDAY, OCTOBER 17, 2022 

Two general elections of trustees for school boards are now underway: for the First Nation School Board (FNSB) 
and the Commission scolaire francophone du Yukon (CSFY). Each board will elect five trustees.  

A school council by-election for the new Whistle Bend Elementary is being held over the same time period under 
different processes.  

School Board Election Key Dates:  There are five key dates for electors and candidates: 

• Monday, October 17:  Notice of Nominations  

Nomination forms are available online at electionsyukon.ca, from Elections Yukon, or from any returning 
officer. Early submission of nominations to Elections Yukon is encouraged.  

• Thursday, October 27, at noon:  Close of Nominations.  

To be a candidate, nomination papers of candidates must be submitted by 12:00 noon. If the number of 
candidates for trustee of a school board do not exceed the number to be elected, the returning officer 
declares the persons nominated to be elected by acclamation.  

• Friday, October 28 – Monday November 7:  Voting Period: 

Voting options include mail-in ballots (application to Elections Yukon and ballot to mailed out on Oct 28 if poll 
to be held), voting in-person at Elections Yukon (business days between 10-AM and 4 PM), and by internet 
vote (applications to Elections Yukon).  

• Saturday November 5 – Early Voting – 11 AM – 4 PM 

In person voting is available at 9 schools across the Yukon: three schools in Whitehorse (École Émilie 
Tremblay, CSSC Mercier, and Takhini Elementary), and schools in Old Crow, Dawson City, Ross River, Beaver 
Creek, Haines Junction and Watson Lake.  

• .   Monday Nov 7:  Polling Day 3 PM – 8 PM 

In person voting is available at nine schools across the territory and at Elections Yukon.  

Public Town Halls (Zoom):  Public forums via Zoom to provide school election information to potential candidates 
and electors will be held on the following dates:   

• Thursday, October 20:   6:30 PM - 7:30 PM  

• Tuesday, October 25:   6:30 PM - 7:30 PM 

• Thursday, November 3:   6:30 PM - 7:30 PM  
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Eligibility:  To be eligible to be a candidate or to vote in either school board elections, electors must be: 

• a Canadian citizen, and 

• at least 18 years of age as of November 7, 2022 (polling day); and  

• For CSFY – have minority language rights under section 23 of the Canadian Charter of Human Rights and 
Freedoms and are a resident of the Yukon of rat least 3 months and/or are a parent of a student attending 
the school operated by the Board 

• For FNSB – have a First Nation ancestral language and are a member or are entitled to be a member of a 
Yukon First Nation, and a resident of the Yukon for at least three months and/or are a parent of a student 
attending the school operated by the Board. 

Quote:  Maxwell Harvey, Chief Electoral Officer: “With the establishment of the First Nation School Board and the 
expansion of the Commission Scolaire Francophone du Yukon, school board elections have taken on new scope 
and scale. There are now eleven schools operated by school boards in Yukon with electors across the territory. To 
serve electors in exercising their right to vote and be a candidate, Elections Yukon has introduced more voting 
venues, more ways to vote, and more opportunities to vote. 

Contact:     Colleen Madore, Assistant Chief Electoral Officer 

phone: 867-667-8683 or 1-866-668-8683 (toll free)      
email: colleen.madore@electionsyukon.ca 
web:  electionsyukon.ca 

mailto:colleen.madore@electionsyukon.ca
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AVIS AUX MÉDIAS 

ÉLECTIONS GÉNÉRALES DES COMMISSIONS SCOLAIRES EN COURS  
LA PÉRIODE DE PRÉSENTATION DES CANDIDATURES DÉBUTE LE LUNDI 17 OCTOBRE 2022 

Deux élections générales des membres des commissions scolaires sont en cours : Commission scolaire des 
Premières Nations du Yukon (CSPN) et Commission scolaire francophone du Yukon (CSFY). Cinq commissaires 
seront élus dans chaque commission. 
Une élection partielle pour la nouvelle École élémentaire de Whistle Bend a lieu au cours de la même période, 
selon des modalités différentes. 

Dates importantes pour l’élection des commissaires – Cinq dates à retenir pour les électeurs et les candidats : 

• Lundi 17 octobre : Ouverture de la période de présentation des candidatures  

On peut se procurer un formulaire de déclaration de candidature en ligne à electionsyukon.ca, auprès 
d’Élections Yukon ou auprès de n’importe quel directeur du scrutin. Nous vous encourageons à soumettre vos 
candidatures à Élections Yukon le plus tôt possible. 

• Jeudi 27 octobre, à midi : Clôture de la période de présentation des candidatures  

Les personnes ont jusqu’à midi (12 h) pour déposer leur déclaration de candidature. Si le nombre de 
déclarations de candidature ne dépasse pas le nombre de membres d’une commission scolaire à élire, le 
directeur du scrutin déclare tous les candidats élus par acclamation. 

• Du vendredi 28 octobre au lundi 7 novembre : Période de scrutin 

Les options de vote comprennent le vote par correspondance (demande à Élections Yukon et bulletin à 
envoyer par la poste le 28 octobre si le scrutin a lieu), le vote en personne à Élections Yukon (jours ouvrables 
entre 10 h et 16 h) et le vote par Internet (demandes à Élections Yukon). 

• Samedi 5 novembre : Vote par anticipation (de 11 h à 16 h) 

Le vote en personne est possible dans neuf écoles du Yukon, dont trois écoles à Whitehorse (École Émilie-
Tremblay, CSSC Mercier et École élémentaire de Takhini) et les écoles à Old Crow, Dawson, Ross River, Beaver 
Creek, Haines Junction et Watson Lake.   

• Lundi 7 novembre : Jour du scrutin (de 15 h à 20 h) 

Il est possible de voter en personne dans neuf écoles du territoire et au bureau d’Élections Yukon. 

Assemblée publique (virtuelle) – Des forums publics auront lieu sur Zoom pour fournir des renseignements sur 
les élections scolaires aux candidats et aux électeurs potentiels aux dates suivantes : 

• Jeudi 20 octobre : de 18 h 30 à 19 h 30  

• Jeudi 27 octobre : de 18 h 30 à 19 h 30 

• Jeudi 3 novembre : de 18 h 30 à 19 h 30 
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Admissibilité : Pour pouvoir vous porter candidat ou voter à l’élection de l'une ou l'autre commission scolaire, 
vous devez remplir toutes les conditions suivantes : 

• avoir la citoyenneté canadienne; 

• avoir au moins 18 ans le jour du scrutin (7 novembre 2022);  

• pour la CSFY – avoir des droits linguistiques en vertu de l’article 23 de la Charte canadienne des droits et 
libertés et résider au Yukon depuis au moins trois mois ou avoir un enfant qui fréquente une école 
administrée par la CSFY; 

• pour la CSPN – parler une langue ancestrale autochtone et être membre ou être autorisée à être membre 
d’une Première Nation du Yukon, et résider au Yukon depuis au moins trois mois ou avoir un enfant qui 
fréquente une école administrée par la CSPN. 

Citation : Maxwell Harvey, directeur général des élections : « Avec la création de la Commission scolaire des 
Premières Nations et l’expansion de la Commission scolaire francophone du Yukon, les élections des commissaires 
scolaires ont pris une nouvelle ampleur. Il y a maintenant 11 écoles administrées par des commissions scolaires au 
Yukon et des électeurs et des électrices de partout dans le territoire. Afin de servir les électeurs dans l’exercice de 
leur droit de voter et de présenter leur candidature, Élections Yukon a mis en place un plus grand nombre de lieux 
de scrutin et davantage de façons et d’occasions de voter. » 

Renseignements : Colleen Madore, directrice générale adjointe des élections 

Téléphone : 867-667-8683 ou (sans frais) 1-866-668-8683 
Courriel : colleen.madore@electionsyukon.ca  
Site Web : electionsyukon.ca 

mailto:colleen.madore@electionsyukon.ca
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